



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№14-1/274

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and, in accordance with the CICA Plan of Confidence Building Measures for 2021 and in addition to the Secretariat's Notes No. 14-1/133 emb dated March 12, 2021, and No.14-4/176 dated March 30, 2021, has the honour to forward herewith the information pertaining to the outcomes of the CICA Business Council Board meeting and the draft agenda and programs of the CICA Business Council and Business Forum, scheduled for June 24 and June 25, 2021, accordingly.

The Secretariat would appreciate receiving the following information by June 4, 2021:

*Enclosure:
as stated, on 12 p.*

1. Proposals related to the agendas of the CICA Business Council and Business Forum.
2. The completed registration forms in respect of the Business Council and Business Forum participants from each CICA Member State.

In line with Article 3.9 of the Regulations of the CICA Business Council, each CICA Member State appoints three representatives to the Business Council, with two being from the business organizations, and the third representing the state authorities responsible for coordination and implementation of the public policy in the field of SMEs.

The Business Forum membership is determined by a CICA Member State at its own discretion and may coincide with the membership in the CICA Business Council.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 18 May 2021

**MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN
ASIA**





**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№14-1/274

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и, в соответствии с Планом реализации мер доверия СВМДА на 2021 г., в дополнение к нотам Секретариата N 14-1/133 emb от 12 марта 2021 г. и N 14-4/176 от 30 марта 2021 г. имеет честь направить информацию об итогах заседания Правления Делового Совета СВМДА с приложением проектов повестки дня и программ заседания Делового Совета и Бизнес-форума СВМДА, проведение которых планируется 24 июня и 25 июня 2021 г., соответственно.

*Приложение:
упомянутое,
на 12 л.*

Секретариат будет весьма признателен за получение в срок до 4 июня 2021 г. следующей информации:

1. Предложения к повесткам дня заседаний Делового Совета и Бизнес-форума СВМДА.
2. Заполненные регистрационные формы членов Делового Совета и участников Бизнес-форума от каждого государства-члена СВМДА.

В соответствии со статьей 3.9 Положения о Деловом Совете, каждое государство-член СВМДА делегирует трех представителей в состав Делового Совета, из которых 2 являются представителями бизнес-структур, а третий представляет орган государственной власти, ответственный за координацию и осуществление государственной политики в области МСП.

Персональный состав Бизнес-форума определяется государством – членом СВМДА произвольно и может дублировать состав Делового Совета.

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем весьма высоком уважении.

город Нур-Султан, 18 мая 2021 г.

**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**



Азиядағы өзара іс-қимыл және сенім шаралары кеңесінің (АӨСШК) Хатшылығы АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын білдіреді және АӨСШК-тің 2021 жылға арналған Сенім шараларын жүзеге асыру жоспарына сәйкес және Хатшылықтың Хатшылықтың 2021 жылғы 12 наурыздағы № 14-1/133emb мен 2021 жылғы 30 наурыздағы № 14-4/176 ноталарына сілтеме жасай отырып, АӨСШК Іскерлік кеңесінің Басқарма отырысының жұмыс нәтижелері бойынша ақпаратты және 2021 жылғы 24 пен 25 маусым аралығында жоспарланған Іскерлік кеңес пен Бизнес форум отырыстарының дайындалған бағдарлама жобаларын жолдауды өзіне мәртебе санайды.

Қосымша:
аталған 12 п.

Хатшылық төменде берілген ақпаратты 2021 жылғы 4 маусымнан кешіктірмей алатыны үшін өз ризашылығын білдіреді:

1. Іскерлік кеңес пен Бизнес форум отырыстарының күн тәртібіне қатысты ұсыныстар.
2. Әр АӨСШК-ке мүше мемлекеттерден Іскерлік кеңес пен Бизнес форум қатысушыларының толтырылған формалары.

Іскерлік кеңес ережелерінің 3.9 тармағына сәйкес, әр АӨСШК-ке мүше мемлекет Іскерлік кеңес құрамына үш өкілдерін тағайындайды, олардың екеуі бизнес қоғамдастықтың өкілдері болса, үшіншісі шағын және орта бизнес саласында мемлекеттік саясатты үйлестіру және жүзеге асыруға жауапты, мемлекеттік билік органның өкілі болып табылады.

Бизнес-форумның жеке құрамын АӨСШК мүше мемлекет ерікті түрде анықтайды және Іскерлік кеңестің құрамын қайталай алады.

Хатшылық осы мүмкіндікті пайдалана отырып, АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын тағы да растайды.

Нұр-Сұлтан қаласы, 2021 жылғы 18 мамыр

**АЗИЯДАҒЫ ӨЗАРА ІС-ҚИМЫЛ СЕНІМ
ШАРАЛАРЫ КЕҢЕСІНІҢ МҮШЕ
МЕМЛЕКЕТТЕРІ**

Outcomes of the Board Meeting of the Business Council

I. The Board Meeting of the CICA Business Council was held on March 31, 2021. It was attended by:

- *Mr. Nariman Abilshaikov, First Deputy Chairman of the Board of Kazakh National Chamber of Entrepreneurs “Atameken”;*
- *Ambassador Kairat Sarybay, Executive Director of the CICA Secretariat;*
- *Mr. Kirill Sergashov, Deputy Chairman of the Business Council Board from the Russian Federation, Deputy Director of the Department of Investment Policy and Entrepreneurship Development of the Ministry of Economic Development of the Russian Federation;*
- *Mr. Yuttana Silpsarnvitch, Deputy Chairman of the Business Council Board from the Kingdom of Thailand, Member of the Board of the Federation of Thai Industries;*
- *Mr. Salih Tuna Sahin, Deputy Chairman of the Business Council Board from the Republic of Turkey, Vice President of the Small and Medium Enterprises Development Organization of the Republic of Turkey.*

The Board Meeting of the CICA Business Council was moderated by Mr. Ayan Yerenov, Chairman of the Board of the Chamber of International Commerce of Kazakhstan.

The Board heard the statements of all its Members.

II. As suggested by the Chairman of the Business Council Board, in light of the statements of the Board Members as well as with due regard to the CICA Plan of Confidence Building Measures for 2021, it is proposed to:

1. Hold the meeting of the CICA Business Council on **June 24**, 2021, back-to-back with the CICA Business Forum on **June 25**, 2021.

2. Set the following agenda of the Business Council and the Business Forum:

1. Discussions on the prospects of deepening cooperation among the CICA Member States in:

- food industry;
- agro-industrial sector (meat and dairy products, butter products, products of deep processing of grain and oilseeds);
- production of construction materials.

2. Discussions on the prospects of establishing joint ventures of small and medium-sized enterprises of the CICA Member States in the specified areas.

III. In light of the above, the following draft programs of the Business Council and the Business Forum are proposed for consideration.

CICA Business Council Program

June 24, 2021

14.00- 14.05	Statement by the Chairman of the Business Council, Chairman of the Board of the National Chamber of Entrepreneurs of Kazakhstan Mr.Ablay Myrzakhmetov <i>“Strategy and mechanisms for supporting small and medium-sized enterprises in the food industry and agro-industrial sector”</i>
14.06- 14.11	Statement by Executive Director of the CICA Secretariat Ambassador Kairat Sarybay <i>“Asia as a new and promising center of business activity. Factors of increased competitiveness of the Asian commodity producer”</i>
14.12- 14.17	Statement by Deputy Chairman of the BC Board Mr. Kirill Sergashov <i>“Russian Electronic Platform for SMEs as a model for creating CICA's online mechanism for the exchange of data on export offers and import needs in Agriculture”</i>
14.18- 14.23	Statement by Deputy Chairman of the BC Board Mr.Yuttana Silpsarnvitch <i>“Food export and medical tourism are Thailand’s competitive advantages”</i>
14.24- 14.29	Statement by Deputy Chairman of the BC Board Mr. Salih Tuna Sahin <i>“Capabilities of the Turkish construction materials industry”</i>
14.30- 14.40	Presentation of ‘Kazakh Invest’ National Company. <i>“Kazakh Invest as a body and mechanism for comprehensive support of investment projects in Kazakhstan”</i>
14.41- 14.51	Presentation of the Astana International Financial Centre <i>“AIFC as an effective mechanism for protecting foreign capital involved in the development of CICA projects* (including through the AIFC Court”</i>
14.52- 15.52	Comments and remarks by the BC Members Time limit – no more than 5 minutes
15.53- 16.15	Moderator's closing remarks on: - the speakers' proposals; - announcement of the continuation of the Business Council's activities on June 25 in the format of the Business Forum;

	<ul style="list-style-type: none"> - decision-making on the topic and date of the Second Meeting of the Business Council (Proposal of the Chairman); - request to the Secretariat to coordinate the draft decisions of the Business Council with the CICA Member States.
	<i>Draft as of May 12, 2021</i>
	Business Forum Program June 25, 2021
14.00-14.05	Statement by the leadership of the Kazakh National Chamber of Entrepreneurs “Atameken”
14.10-14.15	Statement by the leadership of “Kazakh Invest” National Company
	Presentation of opportunities and specific proposals of the CICA Member States in priority areas of cooperation: food industry, agricultural products, production of construction materials.
14.10-14.15	Presentation of Azerbaijan
14.15-14.20	Presentation of Afghanistan
14.20-14.25	Presentation of Bahrain
14.25-14.30	Presentation of Bangladesh
14.30-14.35	Presentation of Cambodia
14.35-14.40	Presentation of China
14.45-14.50	Presentation of Egypt
14.50-14.55	Presentation of India
14.55-15.00	Presentation of Iran
15.00-15.05	Presentation of Iraq
15.10-15.15	Presentation of Jordan
15.15-15.20	Presentation of Kazakhstan
15.20-15.25	Presentation of Kyrgyzstan
15.25-15.30	Presentation of Mongolia
15.30-15.35	Presentation of Pakistan
15.35-15.40	Presentation of Palestine
15.40-15.45	Presentation of Qatar
15.45-15.50	Presentation of the Republic of Korea
15.50-15.55	Presentation of the Russian Federation
15.55-16.00	Presentation of Sri Lanka
16.00-16.05	Presentation of Tajikistan
16.05-16.10	Presentation of Thailand
16.10-16.15	Presentation of Turkey
16.15-16.20	Presentation of the UAE
16.20-16.25	Presentation of Uzbekistan
16.25-16.30	Presentation of Viet Nam

16.30-16.50	Discussions
16.50-17.00	Closing remarks by the Moderator

Purpose: to create an additional mechanism for interaction of SMEs on the CICA platform in the context of the pandemic and a decline in business activity.

Format: five-minute presentation of projects will be deposited on the website of the CICA Secretariat in the "Business Council" section for further consideration by potential partners, search for contacts, interaction, etc.

Expected results:

The CICA Member States will present their own opportunities in priority areas of cooperation to the CICA partners.

After the presentations and subsequent consideration, it is planned to discuss the prospects of establishing joint ventures of small and medium-sized enterprises of the CICA Member States in the specified areas.

NCE "Atameken" in cooperation with "Samruk Kazyna", "Kazakh Invest", National Companies and Astana International Financial Centre will consider creating privileges and legal protection for CICA projects in the territory of Kazakhstan*.

** It is proposed to introduce the "CICA project" brand as an element of the international CICA branding campaign to promote projects and their products in the markets of the CICA Member States. It is also necessary to apply to the CICA Chairman with a request to create a most-favored-nation status for the CICA projects.*

Итоги заседания Правления Делового Совета

I. Заседание Правления Делового Совета СВМДА состоялось 31 марта 2021 г. В его работе приняли участие:

- Первый Заместитель Председателя правления Национальной палаты предпринимателей Казахстана «Атамекен» г-н Н. Абылшаиков;
- Исполнительный Директор Секретариата СВМДА Посол К. Сарыбай;
- Заместитель Председателя Правления от Российской Федерации г-н Кирилл Сергашов, Заместитель Директора Департамента инвестиционной политики и развития предпринимательства Министерства экономического развития РФ;
- Заместитель Председателя Правления от Королевства Таиланд – г-н Юттана Силпсарнвич (Yuttana Silpsarnvitch), член Федерации таиладских предприятий;
- Заместитель Председателя Правления от Турецкой Республики г-н Салих Туна Сахин (Salih Tuna Sahin), Вице-Президент Организации по развитию малого и среднего бизнеса Республики Турция.

Работу заседания Правления ДС модерировал г-н Аян Еренов, Председатель Правления Внешнеторговой палаты РК.

Правление выслушало выступления всех членов Правления.

II. По предложению Председателя Правления ДС, основанному на выступлениях членов Правления, а также с учетом Плана реализации мер доверия СВМДА на 2021 г. предлагается следующее:

1. Провести заседание Делового Совета СВМДА **24 июня** 2021 г. в пакете с Бизнес – форумом СВМДА **25 июня** 2021 г.
2. Определить следующую повестку дня Делового Совета и Бизнес-форума:
 1. Обсуждение перспектив углубления сотрудничества государств-членов СВМДА в:
 - пищевой промышленности;
 - в агропромышленном комплексе (мясо-молочная, маслособойная продукция, продукция глубокой переработки зерна, зерновых и масличных культур);
 - производстве строительных материалов.
 2. Обсуждение перспектив Создания совместных предприятий малого и среднего бизнеса государств - членов СВМДА в названных областях.

III. С учетом изложенного, предлагаются следующие проекты Программ Делового Совета и Бизнес Форума.

Проект по состоянию на 12 мая 2021 г.

Программа Делового Совета СВМДА

24 июня 2021 г.

14.00.- 14.05.	Выступление Председателя ДС, Председателя правления Национальной палаты предпринимателей РК А.Мырзахметова <i>«Стратегия и механизмы поддержки малого и среднего бизнеса, специализирующегося в области пищевой промышленности и агропромышленного комплекса».</i>
14.06.- 14.11.	Выступление Исполнительного Директора Секретариата СВМДА Посла К.Сарыбай. <i>«Азия - новый и перспективный центр деловой активности. Факторы повышенной конкурентоспособности азиатского товаропроизводителя».</i>
14.12.- 14.17.	Выступление заместителя Председателя правления ДС К.Сергашова. <i>«Российская электронная платформа для МСБ как образец для создания онлайн - ресурса СВМДА для обмена экспортными предложениями и потребностями в импорте продукции агропромышленного комплекса».</i>
14.18.- 14.23.	Выступление заместителя Председателя правления ДС Ю.Силпсарнвич. <i>«Экспорт продуктов питания и медицинский туризм - конкурентные преимущества Таиланда».</i>
14.24.- 14.29.	Выступление заместителя Председателя правления ДС С.Т.Сахин. <i>«Возможности турецкой индустрии производства строительных материалов».</i>
14.30.- 14.40.	Презентация <i>«Kazakh Invest».</i> <i>«Kazakh Invest» в качестве органа и механизма комплексного сопровождения инвестиционных проектов в Казахстане».</i>
14.41- 14.51.	Презентация Международного финансового центра «Астана». <i>«МФЦА «Астана» - эффективный механизм</i>

	<i>защиты иностранного капитала при создании проектов СВМДА*(в том числе – через Суд МФЦА».</i>
14.52-15.52.	Комментарии и выступления членов ДС. Регламент - до 5 минут.
15.53-16.15.	Резюме модератора: <ul style="list-style-type: none"> - о предложениях спикеров; - анонсирование продолжения работы бизнес Совета 25 июня в формате Бизнес форума; - принятие решения о теме и дате проведения Второго заседания Делового Совета (Предложение Председателя); - поручение Секретариату согласовать проект решений ДС с государствами – членами СВМДА.
	<i>Проект по состоянию на 12 мая 2021 г.</i>
	Программа Бизнес Форума 25 июня 2021 г.
14.00-14.05	Выступление руководства НПА «Атамекен»
14.10.-14.15	Выступление руководства НК «Kazakh Invest».
	Презентация возможностей и конкретных предложений государств-членов СВМДА в приоритетных областях сотрудничества: пищевая промышленность, продукция АПК, производство строительных материалов.
14.10-14.15.	Презентация Азербайджана
14.15-14.20	Презентация Афганистана
14.20-14.-25	Презентация Бахрейна
14.25-14.30	Презентация Бангладеш
14.30-14.35	Презентация Камбоджи
14.35-14.40	Презентация КНР
14.45-14.50	Презентация Египта
14.50-14.55	Презентация Индии
14.55-15.00	Презентация Ирана
15.00-15.05	Презентация Ирака
15.10-15.15	Презентация Иордании
15.15.-15.20	Презентация Казахстана
15.20-15.25	Презентация Кыргызстана
15.25-15.30	Презентация Монголии
15.30-15.35	Презентация Пакистана

15.35-15.40	Презентация Палестины
15.40-15.45	Презентация Катара
15.45-15.50	Презентация Южной Кореи
15.50-15.55	Презентация РФ
15.55-16.00	Презентация Шри Ланки
16.00-16.05	Презентация Таджикистана
16.05-16.10	Презентация Таиланда
16.10-16.15	Презентация Турции
16.15-16.20	Презентация ОАЭ
16.20-16.25	Презентация Узбекистана
16.25-16.30	Презентация Вьетнама
16.30-16.50.	Дискуссия
16.50.-17.00	Итоговое резюме модератора.

Цель: создать дополнительный механизм взаимодействия МСБ на площадке СВМДА в условиях пандемии и снижения деловой активности.

Формат: пятиминутные презентации, которые после будут аккумулированы на сайте Секретариата СВМДА в разделе «Деловой Совет» для последующего изучения потенциальными партнерами, поиска контактов, взаимодействия и т.д.

Ожидаемые результаты:

государства-члены СВМДА внесут на рассмотрение партнеров из СВМДА собственные возможности в приоритетных областях сотрудничества.

По результатам презентаций и последующего изучения предполагается обсуждение перспектив создания совместных предприятий малого и среднего бизнеса государств - членов СВМДА в названных областях.

НПП «Атамекен» в сотрудничестве с «Самрук Казына», «Kazakh Invest», МФЦА «Астана» рассмотрит возможность создания привилегий и юридической защиты проектам СВМДА на территории Казахстана*.

**Предлагается ввести брэнд «CICA project» в качестве элемента международного брендинга СВМДА для продвижения проектов и их готовых продуктов на рынках государств-членов СВМДА. Необходимо также обратиться к Председателю СВМДА с просьбой о создании для «CICA project» режима максимального благоприятствования*



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

I.

Registration form for CICA Business Council

(3 members)

24 June 2021, 14.00 by Nur-Sultan time (UTC/GMT+6 hours).

Member State	Organization	Title, Name, Surname	Position	Title of presentation (if applicable)	Contact Information e-mail, telephone

Please fill in **CAPITAL LETTERS** and return this registration form no later than 4 June 2021 to

Sholpan@s-cica.kz



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

II.

Registration form for CICA Business Forum

(up to 3 participants)

25 June 2021, 14.00 by Nur-Sultan time (UTC/GMT+6 hours)

Member State	Organization	Title, Name, Surname	Position	Title of presentation (if applicable)	Contact Information e-mail, telephone

Please fill in CAPITAL LETTERS and return this registration form no later than 4 June 2021 to

Sholpan@s-cica.kz